
Protokół Nr XLIII/2017 

obrad XLIII sesji Rady Miejskiej w Kłodawie 

odbytej w dniu 27 października 2017r 

Obrady XLIII sesji Rady Miejskiej w Kłodawie odbyły się w dniu 27 października 2017r  

w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Kłodawie. Trwały od godz. 14.30 do 

godz.16.45. 

Obrady sesji otworzył Przewodniczący Rady Grzegorz Siwiński. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że na stan ustawowy 15 radnych w obradach sesji 

uczestniczyło 15 radnych , co stanowi quorum przy którym Rada może podejmować uchwały. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Obrady sesji protokołowała Krystyna Rzetelska – podinspektor w Urzędzie Miasta i Gminy  

w Kłodawie. 

Przewodniczący Rady poinformował, że w obradach sesji uczestniczy:  Skarbnik gminy 

Grzegorz Dzięgielewski, Radca prawny Jacek Kubiak, Dawid Pudło Kierownik Referatu 

Oświaty, Kultury i Sportu, dyrektorzy jednostek organizacyjnych gminy, mieszkańcy ulicy 

Kolskiej, pracownicy Stowarzyszenia ”Sprawni Inaczej”. 

Poinformował, że stały sekretarz  obrad sesji radny Wojciech Matczak  będzie prowadził 

obliczanie wyników głosowania jawnego, prowadził listę mówców, a także rejestrował 

zgłoszone wnioski. 

                                                                      P u n k t 2 

Ustalenie  porządku obrad 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad sesji radni otrzymali wraz  

z materiałami na sesję. 

Następnie Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem -„Czy ktoś z państwa 

radnych ma pytania względnie uwagi do porządku obrad?” 

Wobec braku uwag do porządku obrad, Przewodniczący Rady  poddał pod głosowanie 

wniosek w sprawie jego przyjęcia. 

W głosowaniu jawnym jednogłośnie przy obecności na sali obrad 15 radnych porządek obrad 

został przyjęty. 

Przewodniczący przedstawił porządek obrad XLIII sesji: 

1.Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności. 

2.Ustalenie porządku obrad. 

3.Przyjęcie protokołu XLII sesji 

4.Sprawozdanie z  działalności międzysesyjnej. 

5.Sprawozdanie z działalności Przewodniczącego Rady. 

6.Informacja o dokonanej analizie oświadczeń majątkowych . 

7.Informacja o przebiegu wykonania remontów w zakresie ulic, dróg i chodników na terenie 

gm. Kłodawa za 2016r. 



8.Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych gminy Kłodawa w roku szkolnym 

2016/2017. 

9.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w gminie Kłodawa na 2018 rok. 

10.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokali mieszkalnych 

stanowiących własność gm. Kłodawa oraz warunków udzielenia bonifikaty i wysokości stawki 

procentowej. 

11.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie budżetu na 2017r. 

12.Odpwiedzi na interpelacje i wnioski zgłoszone na poprzedniej sesji. 

13.Wolne wnioski. 

14.Zamknięcie obrad sesji. 

                                                                    P u n k t 3 

 

Przyjęcie protokołu XLII sesji 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Siwiński poinformował, iż protokół obrad  XLII został 

wyłożony do wglądu państwa radnych, prosił radnych o zapoznanie się z jego treścią. 

Poinformował również, że jeżeli nie będzie zgłoszonych poprawek i uzupełnień do protokołu 

jego przyjęcie będzie poddane pod głosowanie pod koniec obrad sesji w punkcie 

„Interpelacje i wnioski radnych”.                                                                                                                                                    

 

                                                                    P u n k t 4 

 

Sprawozdanie z  działalności międzysesyjnej 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Siwiński poprosił  Dorotę Galus Pełniącą funkcje Burmistrza.  

O przedstawienie sprawozdania z działalności międzysesyjnej.  

Dodatkowo pani Dorota Galus poinformowała, iż zostało wszczęte kolejne postępowanie  

w sprawie udzielenia zamówień na realizację zadań w ramach Budżetu Obywatelskiego, tj.  

powstanie Miasteczka Ruchu Drogowego przy Szkole Podstawowej Nr 2 w Kłodawie. 

Postępowanie ogłoszone po raz czwarty. Kolejny raz okazało się ,że oferta była wyższa od 

przeznaczonych środków na wymienione zadanie. 

Ponadto pani Dorota Galus poinformowała, iż Urząd Marszałkowski  Województwa 

Wielkopolskiego dokonał oceny postępowań o udzielenie zamówień publicznych dla 

inwestycji dofinansowanych ze środków PROW. Gmina Kłodawa jajko jedyna miała 

przygotowane wszystkie dokumenty prawidłowo i nie miała z tego tytułu zmniejszonych  

środków.Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

  

                                                                   P u n k t 5 

 



Sprawozdanie z działalności Przewodniczącego Rady 

 

Przewodniczący Rady przedstawia radnym sprawozdanie z działalności międzysesyjnej 

Przewodniczącego Rady Miejskiej w Kłodawie za okres od 28 września 2017r do 25 

października 2017r. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

                                                                    P u n k t 6 

 

Informacja o dokonanej analizie oświadczeń majątkowych 

 

Przewodniczący Rady przedstawił radnym informacje o dokonanej analizie oświadczeń 

majątkowych radnych. Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Pani Dorota Galus Pełniąca funkcje Burmistrza  przedstawiła informacje w sprawie analizy 

oświadczeń majątkowych , do których analizy upoważniony jest Burmistrz Kłodawy. 

Informacja stanowi załączniki nr 7  do protokołu. 

 

                                                                    P u n k t 7 

 

Informacja o przebiegu wykonania remontów w zakresie ulic, dróg i chodników na terenie 

gm. Kłodawa za 2016r 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Siwiński poinformował, iż informacje o przebiegu wykonania 

remontów w zakresie ulic, dróg i chodników na terenie gm. Kłodawa za 2016r otrzymali radni 

wraz z zawiadomieniem o sesji. 

O przedstawienie informacji poprosił panią Dorotę Galus Pełniącą Funkcje Burmistrza. 

Następnie Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem -„Czy ktoś z państwa 

radnych ma pytania względnie uwagi do informacji?” 

Wobec braku uwag do informacji, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie  

wniosek w sprawie przyjęcia informacji. 

W  głosowaniu jawnym jednogłośnie przy obecności na sali obrad 15 radnych informacja  

została przyjęta. 

Informacja  została przyjęta i stanowi załącznik nr 8  do protokołu.                 

 

                                                                    P u n k t 8 

 

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych gminy Kłodawa w roku szkolnym 

2016/2017 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Siwiński poinformował, iż informacja o stanie realizacji zadań 

oświatowych gminy Kłodawa w roku szkolnym 2016/2017 otrzymali radni wraz z 

zawiadomieniem o sesji. Przewodniczący Rady zaproponował, aby informacji nie 



odczytywać. 

Za nie odczytywaniem informacji radni opowiedzieli się w głosowaniu jawnym jednogłośnie 

przy obecności na sali obrad 15 radnych. 

Następnie Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem -„Czy ktoś z państwa 

radnych ma pytania względnie uwagi do informacji?” 

Przewodnicząca Komisji Oświaty  przedstawiła stanowisko komisji z posiedzenia 

wyjazdowego  w sprawie wprowadzonej reformy oświaty. Stanowisko komisji stanowi 

załącznik nr 9 do protokołu. 

Przewodnicząca komisji dodała, że Szkoła Podstawowa nr 1 w Kłodawie  jest bardzo dobrze 

przygotowana do pracy po przeprowadzonej nowej reformie. 

Pani Dorota Sylwestrzak Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 2 w Kłodawie podziękowała pani 

Dorocie Galus Pełniącej funkcje Burmistrza za zainteresowaniem się stanem budynku szkoły 

oraz za udzieloną natychmiastową pomoc finansową i naprawę przeciekającego dachu.  

Wobec braku dyskusji nad informacją, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie  

wniosek w sprawie przyjęcia informacji. 

Pan Sylwester Jóźwiak Dyrektor Szkoły Podstawowej w Bierzwiennej Długiej  odniósł się do 

przedstawionego stanowiska Komisji Oświaty. 

Potwierdził informacje zawartą w stanowisku komisji ,że warunki lokalowe w szkole  

w Bierzwiennej są trudne. Zwrócił się do władz gminy , Rady Miejskiej o pomoc w  

rozwiązaniu tego problemu. 

Radny Antoni Rzetelski stwierdził, iż jego zdaniem  rozbudowa budynku nie ma sensu, gdyż 

 z roku na rok dzieci ubywa .Zdaniem radnego niewykorzystany jest budynek szkoły w 

Rysinach Kolonii. 

Wobec braku dyskusji nad informacją, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie  

wniosek w sprawie przyjęcia informacji. 

W  głosowaniu jawnym jednogłośnie przy obecności na sali obrad 15 radnych informacja   

została przyjęta. Informacja stanowi załącznik nr 10 do protokołu.                

 

                                                                    P u n k t 9 

 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w gminie Kłodawa na 2018 

rok 

 

Przewodniczący Rady poinformował, iż  projekt uchwały w sprawie  uchwalenia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii w gminie Kłodawa na 2018 rok otrzymali radni wraz z zawiadomieniem o sesji. 

O przedstawienie projektu uchwały, Przewodniczący Rady poprosił panią Dorotę Galus 

Pełniąca funkcje Burmistrza. 

Następnie Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem -„Czy ktoś z państwa 

radnych ma pytania względnie uwagi do projektu uchwały?” 



Wobec braku uwag do projektu uchwały, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie  

wniosek w sprawie przyjęcia informacji. 

W  głosowaniu jawnym jednogłośnie przy obecności na sali obrad 15 radnych projekt 

uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XLIII/246/2017r została przyjęta i stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

                                                                    P u n k t 10 

 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokali mieszkalnych 

stanowiących własność gm. Kłodawa oraz warunków udzielenia bonifikaty i wysokości 

stawki procentowej 

 

Przewodniczący Rady poinformował, iż  projekt uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na 

sprzedaż lokali mieszkalnych stanowiących własność gm. Kłodawa oraz warunków udzielenia 

bonifikaty i wysokości stawki procentowej otrzymali radni wraz z zawiadomieniem o sesji. 

O przedstawienie projektu uchwały, Przewodniczący Rady poprosił panią Dorotę Galus 

Pełniąca funkcje Burmistrza. 

Następnie Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem -„Czy ktoś z państwa 

radnych ma pytania względnie uwagi do projektu uchwały?” 

Wobec braku uwag do projektu uchwały, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie  

wniosek w sprawie przyjęcia informacji. 

W  głosowaniu jawnym jednogłośnie przy obecności na sali obrad 15 radnych projekt 

uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XLIII/247/2017r została przyjęta i stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

                                                                    P u n k t 11 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie budżetu na 2017r 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Siwiński poinformował, iż projekt uchwały w sprawie  

 zmiany uchwały w sprawie budżetu na 2017r otrzymali radni wraz z zawiadomieniem  

o sesji. 

W dniu sesji radni otrzymali III projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

budżetu na 2017r. 

O przedstawienie projektu uchwały ,Przewodniczący Rady poprosił Skarbnika gminy pana 

Grzegorza Dzięgielewskiego. 

Następnie Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem -„Czy ktoś z państwa 

radnych ma pytania względnie uwagi do projektu?” 

Wobec braku uwag do projektu uchwały, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

wniosek w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W  głosowaniu jawnym  jednogłośnie przy obecności na sali obrad 15 radnych projekt 



uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XLIII/248/2017r została przyjęta i stanowi załącznik nr 13 do protokołu.               

(Salę posiedzeń opuścił radny Karol Marczak) 

                                                                    P u n k t 12 

 

Odpowiedzi na interpelacje i wnioski zgłoszone na poprzedniej sesji 

 

Przewodniczący Rady poinformował, iż na XLII sesji Rady Miejskiej w Kłodawie w dniu 

29 września 2017r radna Anna Michalak c. Franciszka zgłosiła interpelacje. 

Przypomniał wszystkim treść zgłoszonych interpelacji.  

O przedstawienie odpowiedzi na zgłoszone interpelacje poprosił panią Dorotę Galus Pełniąca 

Funkcje Burmistrza. 

Pani Dorota Galus udzieliła odpowiedzi na interpelacje oraz przekazała  na piśmie odpowiedź 

na interpelacje  radnym. Treść odpowiedzi na interpelacje  stanowi załącznik nr 14 do 

protokołu. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Siwiński przeprowadził głosowanie nad przyjęciem protokołu 

obrad XLII sesji Rady Miejskiej w Kłodawie. 

Przewodniczący Rady zapytał - „Czy ktoś z radnych ma uwagi do protokołu XLII sesji Rady 

Miejskiej w Kłodawie? 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady poddał protokół pod głosowanie. 

W głosowaniu jawnym 13 głosami ”za” i 1 głosem „wstrzymującym” przy obecności na sali 

obrad 14 radnych protokół został przyjęty. 

Radny Mariusz Michałkiewicz  zwrócił się o informacje , kiedy zostanie zadysponowana  

równiarka na ulice: Gruntową, Jasną, Klonową. 

Pani Dorota Galus Pełniąca funkcję Burmistrza poinformowała, iż pozostała rezerwa tłucznia   

i przekaże temat pracownikowi zajmującemu się tymi sprawami.     

Pan Piotr Michalak  Dyrektor Zarządu Budynków i Usług Komunalnych w Kłodawie dodał, iż 

ustalony jest  harmonogram prac równiarki  i wymienione ulice zostały ujęte w tym 

harmonogramie. 

Mieszkańcy ulicy Cegielnianej odczytali protest przeciwko likwidacji zamontowanych 

barierek przy boisku „Orlik”. 

Podziękowali pani Dorocie Galus Pełniącej Funkcje Burmistrza  za podjętą decyzje w sprawie 

zamontowania barierek przy boisku „Orlik”. Dzięki tym barierkom został rozwiązany problem 

zakłócania ciszy nocnej. Protest mieszkańców stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Kolejny protest odczytał Prezes stowarzyszenia „Sprawni Inaczej” przeciw działaniom radnej 

Anny Michalak. Protest stowarzyszenia stanowi załącznik nr16 do protokołu.   

Radna Anna Michalak c. Franciszka odniosła się do protestu stowarzyszenia w sprawie 

ingerencji jej osoby w działania stowarzyszenia. 

Radna podkreśliła, iż jest radną dociekliwą i nikt nie może ograniczać jej przysługującego  

prawa. Według radnej jej ingerencja w działalność stowarzyszenia polegała na doradztwie  

przy zakupie maszyny do szycia dla potrzeb stowarzyszenia. Władze stowarzyszenia odebrały 



to zupełnie inaczej. Radna podkreśliła, iż nigdy nie kwestionowała pracy warsztatów. 

Nadmieniła również, że oczekuje na odpowiedź w sprawie uchylonej decyzji Burmistrza przez 

Samorządowe Kolegium Odwoławcze w sprawie udostępnienia informacji publicznej. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Siwiński wyjaśnił, iż radny indywidualnie nie może działać  

i przeprowadzać kontroli. 

Radna Anna Michalak c. Franciszka nadmieniła, iż wszystko  co do tej pory wykonuje jest 

zgodne z prawem i nikt nie może ograniczać przysługujących jej praw. 

Pani Dorota Galus Pełniąca Funkcje Burmistrza wyjaśniła, iż  radna Anna Michalak zwróciła 

się do Urzędu Miasta i Gminy o udostępnienie informacji publicznej w zakresie remontu 

budynku przy ul. Dąbskiej 29.Równocześnie zapytanie  w tym temacie złożyła do  

stowarzyszenia „Sprawni Inaczej”. 

Ponieważ wcześniej pani radna otrzymała odpowiedź  tym razem została wydana decyzja 

odmowna. Od wydanej decyzji pani radna odwołała się do Samorządowego Kolegium 

Odwoławczego, które  decyzje utrzymało w mocy. 

Radna Anna Michalak c. Franciszka poinformowała, iż  korespondencje jaką  otrzymała ,ze 

stowarzyszenia przekaże radnym. Nadmieniła również, że  otrzymała informacje z Urzędu 

Miasta i Gminy ,aby bezpośrednio kierowała wnioski do stowarzyszenia. 

Pani Dorot Galus wyjaśniła radnej, że od kontrolowania stowarzyszeń są inne instytucje. 

Pani Elżbieta Bilska  Kierownik  Stowarzyszenia „Sprawni Inaczej” wyjaśniła, że 

stowarzyszenie dokonało rozliczenia się ze środków w Urzędzie i powiecie. 

Zwróciła się do radnej Anny Michalak c. Franciszka , aby nie przeszkadzała stowarzyszeniu  

w pracy skoro dotąd nie pomagała. 

 

                                                                   P u n k t 13 

Wolne wnioski 

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu kolskiego Zdzisław Domański poinformował, iż został 

rozstrzygnięty przetarg na rozbudowę szpitala w Kole. 

Zwrócił się do samorządowców Kłodawy , aby przekazywali radnym powiatu  do wiadomości 

kopie pism kierowanych do  powiatu w różnych sprawach . 

 

                                                                   P u n k t 14 

Zamknięcie obrad sesji 

Przewodniczący Rady stwierdził wyczerpanie porządku obrad i zamknął obrady XLIII sesji 

Rady Miejskiej w Kłodawie wypowiadając słowa: 

                            „Zamykam obrady XLIII sesji Rady Miejskiej w Kłodawie” 

     Protokołowała                                                                                     Przewodniczący Rady 

(-) Krystyna Rzetelska                                                                             (-)Grzegorz Siwiński 
 
 



 

 

 


